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Kopicová: Ministerstvu školství chybí lidé pro čerpání z
fondů EU

Praha 26. října (ČTK) - Ministerstvu školství chybí více než stovka pracovníků k tomu, aby mohlo zajistit účelné
čerpání peněz z evropských fondů. Novinářům to dnes řekla bývala šéfka úřadu a vyjednavačka operačních programů
v Evropské komisi Miroslava Kopicová. Podle ní by mělo ministerstvo, které skoro před měsícem opustila právě kvůli
problémům s přípravou programů Dana Kuchtová (SZ), co nejdříve získat nového ministra, který by si vytvořil spolehlivý
tým na přípravu čerpání.
Evropská komise sice schválila mezi prvními třemi českými program ministerstva školství Vzdělávání pro
konkurenceschopnost, podle Kopicové to ovšem neznamená, že bude možné z něj ihned čerpat peníze. Řekla, že v
současnosti se na ministerstvu věnuje problematice pouze asi 30 lidí, příprava proto vázne. Dodala, že úřad zřejmě
stihne do konce roku vypsat výzvy, peníze však může Česko očekávat až v příštím roce.
Ministerstvo nyní dočasně řídí první náměstkyně Kuchtové Eva Bartoňová (ODS). Vedením ministerstva je pověřená,
nemá tedy všechny ministerské pravomoci. Vicepremiér Martin Bursík dnes řekl, že by zelení chtěli ministerského
kandidáta představit do konce příštího týdne.
Kopicová tvrdí, že nové pracovní síly budou muset na ministerstvu kvůli čerpání co nejrychleji dokončit monitorovací
systém, aby si mohli lidé podávat elektronické žádosti. Nutné je podle ní také zajistit jejich kvalitní výběr, zadávání
veřejných zakázek a také zpětné hodnocení podpořených projektů. Podle ní je nutné, aby byl systém žádostí pro zájemce
co nejjednodušší a neodrazoval je zbytečnou administrativou.
Důležitá je strategie podpory projektů, podle Kopicové přijde díky programu mnoho peněz nejen do počátečního a
terciárního vzdělávání, velkého přísunu financí se dočká i další vzdělávání. "Hrozí, že tady vzniknou jako houby po dešti
vzdělávací instituce, které po vyčerpání peněz zase zaniknou a nezůstane zde žádný systém dalšího vzdělávání," řekla
Kopicová. Považuje proto za nutné, aby vznikl mimo jiné systém hodnocení kvality vzdělávacích institucí.
Koncepci podle ní potřebuje i druhý operační program ministerstva Výzkum a vývoj pro inovace, který letos schválen
nebude. Zájem o finance z něj projevuje mnoho institucí. Ministerstvo by proto podle Kopicové, která je také
místopředsedkyní rady vlády pro výzkum a vývoj, mělo spolupracovat s předními vědci a zaměřit se na oblasti, ve kterých
by se ČR mohla dostat na světovou špičku. Připomněla třeba nanotechnologie a experimentální medicínu.
Premiér Mirek Topolánek podle ní už plánuje vznik fóra, které by "největší mozky" sdružovalo a a pomáhalo priority
výzkumu formulovat. Zapojit by se do něj měli mimo jiné čeští vědci úspěšní v zahraničí.
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